

tion in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

364th meeting,
2 July 1951.

376 (IX). Petition from the Somali Youth League, Branch of Tarbeh (T/Pet.11/29), concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its ninth session the petition from the Somali Youth League, Branch of Tarbeh (T/Pet.11/29), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. G. Fornari as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/908) as well as of the oral statement of the special representative to the effect that the Administration did not favour the Somali Progressive Party and that it had never interfered in the domestic affairs of the political parties or taken sides in their controversies,

The Trusteeship Council

1. *Draws* the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* that under the circumstances no further action by the Council is called for;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

364th meeting,
2 July 1951.

377 (IX). Petition from the Kenya African Union and the East African Indian National Congress (T/Pet.2/95) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its ninth session the petition from the Kenya African Union and the East African Indian National Congress (T/Pet.2/95), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. J. E. S. Lamb as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/914) as well as of the oral statement of the special representative to the effect that:

(a) The petitioners were not domiciled in and did not belong to Tanganyika and did not claim to be representative of the inhabitants of Tanganyika but of the great majority of Africans and Indians of Kenya,

(b) The Constitutional Development Committee had been at liberty to take account of views such as those expressed in the petition, but the petitioners had not attempted to bring their views directly to the attention of the Committee,

l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

364ème séance,
2 juillet 1951.

376 (IX). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Tarbeh (T/Pet.11/29), concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa neuvième session la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Tarbeh (T/Pet.11/29), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. G. Fornari comme représentant spécial,

Ayant pris note des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/908) ainsi que de la déclaration orale du représentant spécial selon lesquelles l'Administration ne favorise pas le Parti progressif somali, ne s'est jamais immiscée dans les affaires intérieures des partis politiques et n'a jamais pris parti dans leurs controverses,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire* l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Décide* que, dans ces circonstances la pétition n'appelle aucune autre mesure de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

364ème séance,
2 juillet 1951.

377 (IX). Pétition de la Kenya African Union et de l'East African Indian National Congress (T/Pet.2/95) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'Article 87, b, de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa neuvième session, en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné M. J. E. S. Lamb comme représentant spécial, la pétition de la Kenya African Union et de l'East African Indian National Congress (T/Pet.2/95),

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/914), ainsi que de la déclaration verbale du représentant spécial d'où il ressort:

a) Que les pétitionnaires ne sont pas domiciliés au Tanganyika; qu'ils n'appartiennent pas à ce Territoire et qu'ils ne prétendent pas en représenter les habitants mais la grande majorité des Africains et des Indiens du Kenya;

b) Que la Commission des études constitutionnelles a eu toute latitude de tenir compte d'opinions telles que celles qui sont exprimées dans la pétition, mais que les pétitionnaires n'ont fait aucune tentative pour lui soumettre directement leurs vues;

(c) The Constitutional Development Committee had not deemed it appropriate that it should approach the petitioners since they had no direct interest in the Trust Territory and did not represent the inhabitants of Tanganyika,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the fact that the question of the constitutional development of Tanganyika has been and will continue to be examined by the Trusteeship Council in connexion with its annual examination of conditions in the Territory;

3. *Further draws the attention* of the petitioners to the recommendations on this subject adopted by the Trusteeship Council at its ninth session the text²⁰ of which reads as follows:

“Executive and legislative organs

“The Council welcomes the appointment for the first time of an African to the Executive Council and expresses the hope that among the reforms arising from the report of the Constitutional Development Committee will be a further increase of African participation in executive and legislative organs . . .

“Provincial and regional councils

“The Council, noting with satisfaction the successful operation of Provincial Councils in the Lake and Southern Highlands Provinces, but noting that the setting up of further councils has been deferred pending the approval of recommendations of the Constitutional Development Committee, expresses the hope that the geographical basis of regional councils will be determined and further councils established as soon as possible, and that the Administering Authority will encourage the progressive development of the regional council system generally . . .

“Further constitutional development

“The Council, noting that the Constitutional Development Committee has concluded its work and has submitted its recommendations, awaits with particular interest details of the specific proposals to be adopted by the Administering Authority and expresses the wish that the published reports relating to the work of the Committee be included as an annex to the annual report for 1951.”;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

366th meeting,
5 July 1951.

378 (IX). Petition from Mr. Herbert Westphal (T/Pet.2/97) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its ninth session the petition from Mr. Herbert Westphal (T/Pet.2/97), in

²⁰ See *Official Records of the General Assembly, Sixth Session, Supplement No. 4.*

c) Que la Commission des études constitutionnelles n'a pas jugé à propos de recueillir les vues des pétitionnaires, ceux-ci n'ayant pas d'intérêt direct dans le Territoire sous tutelle et ne représentant pas ses habitants,

Le Conseil de tutelle,

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur le fait que la question de l'évolution constitutionnelle du Tanganyika a été examinée et continuera d'être examinée par le Conseil de tutelle, lors de son examen annuel de la situation du Territoire;

3. *Attire en outre l'attention* des pétitionnaires sur les recommandations suivantes adoptées à ce sujet par le Conseil de tutelle à sa neuvième session²⁰:

“Organes exécutifs et législatifs

“Le Conseil prend acte avec satisfaction de ce que, pour la première fois, un Africain a été nommé au Conseil exécutif, et il exprime l'espoir que les réformes entreprises à la suite de la publication du rapport de la Commission des études constitutionnelles donneront lieu, *inter alia*, à une extension de la participation des Africains aux travaux des organes législatifs et exécutifs.

“Conseils provinciaux et régionaux

“Le Conseil, prenant note avec satisfaction de ce que les conseils provinciaux créés dans les provinces du Lac et des *Southern Highlands* fonctionnent d'une manière efficace, mais constatant d'autre part que l'institution de nouveaux conseils a été différée en attendant l'approbation des recommandations de la Commission des études constitutionnelles, exprime l'espoir que les bases de la répartition géographique des conseils régionaux seront déterminées et de nouveaux conseils créés aussitôt que possible, et que l'Autorité chargée de l'administration encouragera le développement progressif de tout le système des conseils régionaux.

“Développement constitutionnel ultérieur

“Le Conseil, notant que la Commission des études constitutionnelles a achevé ses travaux et présenté ses recommandations, attend avec grand intérêt l'exposé détaillé des propositions spécifiques qu'adoptera l'Autorité chargée de l'administration, et exprime le vœu de voir les rapports publiés sur les travaux de la Commission figurer en annexes au rapport annuel pour 1951.”

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

366ème séance,
5 juillet 1951.

378 (IX). Pétition de M. Herbert Westphal (T/Pet.2/97) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'Article 87, b, de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa neuvième session, en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne

²⁰ Voir *Documents officiels de l'Assemblée générale, sixième session, Supplément No 4.*